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 Zápis  
Jednání Komise pro životní prostředí 

RMČ P1 
2024/1 

 

Datum jednání 15.01.2024 

(začátek 17:00 konec 18:15) 

 

 

Přítomni: 

 

Jan Saitz, Pavel Řeháček, Viktor Klíma, Antonín Kazda, 

Milan Smrž, Kateřina Melzerová 

 

Nepřítomni:  

 

 

Omluveni:  

 

Olga Krahulcová, Tomáš Oliva, Petr Kučera  

 

PROGRAM: 

 

1. Zahájení zasedání komise 

2. Schválení programu a zápisu z jednání 11.12.2023  

3. Jmenování ověřovatele zápisu 

4. Změny ve složení KOŽP 

5. Akce v zeleni 

6. Prohloubení spolupráce mezi Komisí pro bezpečnost a prevenci 

kriminality a Komisí pro životní prostředí 

7. Regenerace parku Kampa – úprava trávníků 

8. Dotace v oblasti životního prostředí na rok 2024 

9. Různé 

 

1. Zahájení komise 

 

Jednání komise bylo zahájeno v 17:00 hod. 

 

Všichni přítomní členové komise se zapsali do prezenční listiny. 

 

2. Schválení programu a zápisu ze dne 11.12.2023 

 

Program schválen s malou úpravou, spočívající přesunutí bodu 7. na příští jednání komise. 

Schváleno všemi přítomnými členy. 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Zápis schválen bez připomínek.  

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 



Zápis je zveřejněn anonymizovaný z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných osobních údajů v 

souladu s Nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) č. 2016/679 (GDPR) a další platnou právní úpravou  

 

2 

 

3. Jmenování ověřovatele dnešního zápisu 

 

Ověřovatelem byl pověřen p. Kazda. 

 

Jednání komise se zúčastnila paní starostka Radoměřská. Poděkovala členům komise za 

práci vykonávanou v komisi. Dále představila p. Tuzara, vedoucího oddělení bezpečnosti 

z Odboru kanceláře starosty, který bude přítomen jednání komise pro živ. prostředí za 

oblast bezpečnosti. Je účastníkem jednání BEKO. Spolupráce mezi komisemi, je možné 

požádat o spolupráci v rámci BEKO (častější kontroly MP v parcích atd.) 

 

4. Změny ve složení komise 

 

Dne 11.12.2023 vzala na vědomí Rada MČ Praha 1 rezignaci paní Jany Šestauberové na 

funkci členky KOŽP. Jmenovala zároveň pana Antonína Kazdu členem KOŽP. 

 

5. Akce v zeleni 

 

a) Ostrovy s.r.o. – pořádání hudebního festivalu „United Islands of Praguje 2024“ v parku 

na Střeleckém ostrově a v parku na Slovanském ostrově – s termínem 3. – 4.5.2024 

(příprava na akci od 1.5.2024, likvidace po akci do 5.5.2024 do 20:00 hodin), zároveň 

proběhne 1.5.2024 na Střeleckém ostrově zahajovací koncert. 

 

K akci proběhla rozsáhlá debata, zda je nějaký přínos této akce pro občany Prahy 1, vůči 

vynaloženému úsilí, jež ochrana veřejné zeleně před negativními dopady akce tohoto 

rozsahu nezpochybnitelně vyžaduje. 

Ved. OŽPČ hovořil o loňské akci v parku Kampa a na Střeleckém ostrově. V rámci eliminace 

negativních dopadů na veřejnou zeleň i na občany Malé Strany, byla z prostředků MČ Praha 

1 mimo jiné objednána služba eventové supervize, k nastavení pravidel provádění akce a 

jejich dodržování v průběhu konání akce. Díky tomuto a dalším vysoce nadstandardním 

opatřením, koordinovaných vedoucím OŽPČ, proběhl loňský ročník United Islands bez 

stížností ze strany občanů. Po umístění stánků došlu k poničení trávy v parku Kampa, což 

bylo vyřešeno v rámci smluvních podmínek v jednotkách dní. Smlouva o nájmu totiž 

obsahovala přísné podmínky pro pořádání akce (finanční jistina, smluvní pokuty, dílčí 

opatření stran nájezdů a instalace techniky, parkování atd.). 

 

Akce na Střeleckém ostrově byla v koordinaci s Malostranskou besedou, která má část 

ostrova v pronájmu.  

Akci se celkově podařilo z pohledu správy veřejné zeleně zvládnout, nicméně si to vyžádalo 

finanční náklady i časovou náročnost pracovníků OŽPČ.  

V loňském roce bylo na jednání Rady MČ Praha 1 navíc konstatováno, že tato akce bude 

jen na Střeleckém ostrově, který je na tento typ akce přizpůsoben. 

Odd. životního prostředí, jakožto správce zeleně v parku na Slovanském ostrově 

nevyjímaje, s ohledem na zvažovaný rozsah akce: 2 pódia, mnoho komerčních stánků 

s občerstvením, bary, nesouhlasí s konáním akce na Slovanském ostrově z důvodu hrozící 

devastace zeleně. Veškerý zábor pro instalace by měl být dle zaslané žádosti umístěn na 

travnatých površích, a to v délce pěti dní. 

Ved. OŽPČ, v zájmu ochrany zeleně, s argumenty odd. životního prostředí souhlasí a 

navrhuje projednat s žadatelem změnu plánu akce, ve smyslu využití výhradně 

zpevněných ploch na Slovanském ostrově. 

Žádost byla postoupena také na jednání Komise pro výchovu a vzdělání. 

 

Návrh usnesení: 

Komise pro životní prostředí doporučuje Radě MČ Praha 1 schválit tuto akci na Střeleckém 

ostrově. 
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Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

Návrh usnesení: 

Komise pro životní prostředí  nedoporučuje Radě MČ Praha 1 schválit tuto akci na 

Slovanském ostrově. 

Hlasování:  pro 4, proti 0, hlasování se zdrželo 1 

Usnesení nepřijato. 

 

 

 

b) A. Dykovská – žádost o pronájem asfaltové plochy ve Vrchlického sadech za účelem 

umístění vyhlídkového 33m velkého kola během velikonočních svátků, s termínem od 22.3. 

– 19.4.2024. Žádost byla zaslána na Odbor technické a majetkové správy, na KOŽP byla 

postoupena k projednání z důvodu umístění kola na ploše, kterou spravuje OŽPČ. Žádost 

neobsahovala situační plánek, vizualizaci a další stanoviska dotčených orgánů. Plocha ve 

Vrch. sadech je MČ Praha 1 svěřena pouze formou výpůjčky s jasně danými podmínkami 

za jakých je možné plochu pronajímat, a to vše v kontextu se zlepšováním podmínek života 

obyvatel Prahy 1 a neumožňuje využití dle žádosti. 

 

Návrh usnesení: 

Komise pro životní prostředí  nedoporučuje Radě MČ Praha 1 schválit umístění 

vyhlídkového kola dle žádosti ze dne 18.12.2023 z důvodu podmínek užívání této plochy. 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

 

6. Prohloubení spolupráce mezi Komisí pro bezpečnost a prevenci kriminality a 

Komisí pro životní prostředí 
Mgr. Vaculín seznámil členy komise s konkrétními případy, kdy došlo k nekoordinované 

komunikaci nebo realizaci konkrétních kroků jednotlivých zaměstnanců Úřadu městské 

části Praha 1 nebo členů komisí, a to v záležitostech, které měly přesah z oblasti životního 

prostředí do oblasti bezpečnosti, prevence kriminality a veřejného pořádku, případně 

obráceně. 

 

Členové komise se opakovaně během jednání vyjádřili, že se v případě parků a zahrad 

vyjadřují k záležitostem, ke kterým by se měli vyjádřit také členové bezpečnostní komise. 

V rámci jednání BEKO se opačně řešily záležitosti, které mají bezpečnostně preventivní 

charakter a týkají se ploch veřejné zeleně. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro životní prostředí konstatuje, že se oblast bezpečnosti a veřejného pořádku 

s gescí životního prostředí – zejména správa ploch veřejné zeleně - často prolíná, a na 

úrovni poradních orgánů RMČ P1 – odborných komisí je proto zapotřebí systémové 

nastavení předávání informací, zápisů ze schůzí, atd. 

 

Komise pro životní prostředí žádá, aby byli jeho členové informováni o dílčích 

projednávaných záležitostech v Komisi pro bezpečnost, které mají přesah do správy ploch 

veřejné zeleně na území MČ Praha 1 nebo u nich lze takový přesah očekávat. 
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Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

Usnesení přijato. 

 

7. Dotace v oblasti životního prostředí na rok 2024 

 

Objem finančních prostředků, který je pro tento program k dispozici, je stanoven 

rozpočtem Městské části Praha 1 a pro rok 2023 činí celkem 550.000,-Kč, z toho 

150.000,- Kč pro téma Ekologická výchova a osvěta, 50.000,-Kč je určeno na  příspěvky 

na ochranu zvířat a chov včel a 350.000,-Kč na témata týkající se Péče o vzhled obce a 

veřejnou zeleň. 
 

Členové komise na otevírání obálek a hodnocení žádostí bude předložena Radě MČ Praha 

1 ve složení: 

 

Pracovní skupina pro otevírání obálek: 

p. Klíma, p. Saitz, pí. Krahulcová, tajemnice: pí Hrubešová 

náhradníci: p. Kučera, p. Oliva, p. Vaculín, p. Motl 

 

Hodnotící komise: 

p. Kučera, p. Oliva, pí. Krahulcová, p. Smrž, p. Klíma, tajemnice: pí Hrubešová 

náhradníci: p. Saitz, p. Ulm, p. Motl 

 

Vyhlášení dotačního programu pro oblast životního prostředí 2024 bude přeloženo Radě 

MČ Praha 1 po schválení rozpočtu MČ Praha 1, předpoklad 30.1.2024. Po schválení 

vyhlášení v Radě MČ Praha 1 bude informace uveřejněna na webových stránkách úřadu, 

úřední desce atd., včetně příslušných formulářů. Pravděpodobný termín otevírání obálek a 

hodnocení žádostí bude stanoven na některý týden v březnu. 

 

Návrh usnesení: 

 

Komise pro živ. prostředí souhlasí s vypsáním dotačního programu v oblasti životního 

prostředí pro rok 2024. 

 

Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

8. Různé 

 

Paní tajemnice navrhla posunutí začátku jednání komisí od 16:30 hodin. P. předseda i 

ostatní členové komise souhlasili. 

  

 Hlasování:  pro 5, proti 0, hlasování se zdrželo 0 

 

V Praze dne 16.1.2024 

 

Zapsala:  Kateřina Melzerová, tajemnice komise      ..…………………………………………….. 

 

 

Ověřil:  Antonín Kazda,  podpis, datum…………………………………………………. 

 

Potvrdil:  Jan Saitz, předseda komise  

podpis, datum………………………………………………….. 

Příští jednání komise se bude konat dne 19.2.2024 v 16,30 hodin zasedací 

místnosti č. dv. 201, 2. patro.  


